

Rücknahme von durch die Dipl. Ing. H. Horstmann GmbH hergestellten Geräten zur Entsorgung

Innerhalb der Europäischen Union

Von uns hergestellte und innerhalb der Europäischen Union in Verkehr gebrachte Geräte nehmen wir nach Ende deren Nutzungsdauer für den Kunden kostenfrei zur fachgerechten Entsorgung zurück.

Rechtsgrundlagen hierfür sind

- **Richtlinie 2012/19/EU des Europäischen Parlaments und des Rates vom 4. Juli 2012 über Elektro- und Elektronik-Altgeräte (auch WEEE-Richtlinie 2 genannt)**
 - **und als nationale Umsetzung dieser EU-Richtlinie innerhalb der Bundesrepublik Deutschland**
- **Gesetz über das Inverkehrbringen, die Rücknahme und die umweltverträgliche Entsorgung von Elektro- und Elektronikgeräten (Elektro- und Elektronikgerätegesetz – ElektroG) vom 20. Oktober 2015 (auch ElektroG 2 genannt), konkret § 19**

Ausgenommen hiervon sind nach § 3 Absatz 4 ElektroG historische Altgeräte, die vor dem 13. August 2005 in Verkehr gebracht wurden.

Außerhalb der Europäischen Union

Von uns hergestellte und außerhalb der Europäischen Union in Verkehr gebrachte Geräte nehmen wir über unsere lokalen Partner nach Ende deren Nutzungsdauer nur nach individueller Absprache mit dem jeweiligen Kunden zur fachgerechten Entsorgung zurück.

Heiligenhaus, im Februar 2018

Dipl. Ing. H. Horstmann GmbH
Humboldtstr. 2
42579 Heiligenhaus
Deutschland

Information for Customers

Return of equipment manufactured by Dipl. Ing. H. Horstmann GmbH for disposal

Within the European Union

After the end of service life we will take back devices that are manufactured by us and placed on the market within the European Union free of charge for professional disposal.

Legal basis:

- Directive 2012/19 / EU of the European Parliament and of the Council of 4 July 2012 on waste electrical and electronic equipment (also known as WEEE Directive 2)
- and as national implementation of this EU Directive within the Federal Republic of Germany
- Act on the placing on the market, taking back and environmentally sound disposal of electrical and electronic equipment (ElektroG) of 20 October 2015 (also known as ElektroG 2), specifically § 19

As an exception, according to § 3 (4) ElektroG, historic appliances which were placed on the market before 13 August, 2005, will not be taken back for disposal.

Products placed on markets outside the European Union

After the end of service life, Horstmann as well as their international associated companies or distributors will take back devices for proper disposal that have been manufactured by us after 13 August, 2005 and placed on the market outside the European Union only after individual agreement with the respective customer.

Heiligenhaus, February 2018

Dipl. Ing. H. Horstmann GmbH
Humboldtstr. 2
42579 Heiligenhaus
Germany